
 

 

Protokoll från kommunala 

pensionärsrådet 2024-06-04  

Tillgänglighetsanpassat dokument  

Detta dokument är tillgänglighetsanpassat i enlighet med lagen om 

tillgänglighet till digital offentlig service (DOS-lagen). Kontakta rådets 

sekreterare om du önskar originalhandlingen, se hemsidan för 

kontaktuppgifter.  

Datum och tid  

Sessionssalen, Hoven, 2024-06-04, kl. 13:00 – 15:40 

Närvaro 

• Andreas Persson (S), ordförande  

• Andreas Sturesson (KD), § 4-7 

• Elin Rydberg (S)  

• Christer Florin (V) 

• Carl Cunningham (KD)  

• Greger Johansson (PRO)  

• Gunilla Johansson (PRO)  

• Olof Ejdeblad (SPF) 

• Yvonne Stillman (SKPF)  

• Ingrid Nordgren (PRO), ersättare  

• Lena Rocksjö (PRO), ersättare 

• Marianne Johansson (PRO), ersättare 

• Birgitta Rahm (SPF), ersättare 

• Conny Rapp (SKPF), ersättare 

• Olof Darelid (RPG), ersättare 

• Jenny Lagerqvist, sekreterare 

• Greger Kjellman, ekonomichef, § 1-4 

• Camilla Johansson, funktionschef, § 7 

• Helena Härshammar, kommunalrådssekreterare 



 

 

Justering  

Greger Johansson (PRO) 

 

§ 1 Val av justerare  

Greger Johansson (PRO) utses att justera protokollet jämte ordföranden. 

§ 2 Fastställande av dagordning  

Dagordningen fastställs. 

§ 3 Genomgång av föregående protokoll  

Ordföranden går igenom föregående protokoll.  

§ 4 Information om äldrenämndens förslag till 

verksamhets- och investeringsplan 2025-2027, med 

budget för 2025  

Föredragande: Greger Kjellman, ekonomichef 

I förslaget till verksamhets- och investeringsplan 2025-2027 för 

äldrenämnden framgår de ekonomiska ramar som gäller för äldrenämnden 

under tidsperioden.  

Mellan år 2025-2027 kommer äldrenämnden tillföras ytterligare medel 

för demografi om cirka 131 miljoner kronor, vilket ska räcka till fler 

anställda, ökad vårdtyngd, krav på ökad nattbemanning, fler som jobbar 

heltid, reformen nära vård med mera. Utöver det tillförs 27,7 miljoner 

kronor till äldreomsorgen som kompensation för tidigare statsbidrag samt 

6,3 miljoner kronor till hälso- och sjukvården. Det finns ett 

effektiviseringskrav om sammanlagt 27 miljoner kronor för 

äldrenämnden.  

Några av äldrenämndens utmaningar inför framtiden är 

kompetensförsörjningen, den demografiska utvecklingen med en ökande 

andel äldre medborgare, införandet av EU:s arbetstidsregler och ökad 

vårdtyngd.  



 

 

De kommande åren planeras för sex nya äldreboenden: Vilhelmsrogården 

som invigs år 2024, Herrgårdsgärdet, Rosenlunds äldreboende, Norra 

Vännegatan, Ekåsen och Solgården. 

Förslaget till verksamhets- och investeringsplan 2025-2027 ska behandlas 

vid äldrenämndens sammanträde den 12 juni 2024. Det slutliga beslutet 

om verksamhets- och investeringsplan fattas av kommunfullmäktige 

under hösten 2024.  

§ 5 Införande av en årlig seniorfestival  

Föredragande: Andreas Persson (S), kommunalråd 

Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträdet den 23 maj 2024 att 

bifalla en motion om att införa och genomföra en årlig seniorfestival. Carl 

Cunningham (KD) som skrivit motionen berättar kort om bakgrunden. 

Han läste i lokalpressen att Nässjö kommun har en äldrevecka, och fick 

då en idé om att kunna göra något liknande i Jönköpings kommun för att 

uppmärksamma och hylla den äldre delen av befolkningen.  

Andreas Persson (S) berättar att han har lämnat ett tilläggsyrkande till 

motionen som bifölls av kommunfullmäktige, det innebär att 

äldrenämnden och kultur- och fritidsnämnden ges i uppdrag att utveckla 

och bygga vidare på konceptet äldredagen ”Senior i fokus”, gärna med ett 

tydligt fokus på ofrivillig ensamhet. Arbetet kommer att ske i samråd med 

kommunala pensionärsrådet och övriga aktörer som i dagsläget arbetar 

med Senior i fokus.  

 

Ingrid Nordgren (PRO) frågar varför Jönköpings kommun inte 

uppmärksammar FN:s äldredag som infaller den 1 oktober varje år. 

Andreas Persson (S) ska undersöka frågan och återkomma.  

§ 6 Lokalhyra Seniorernas hus  

Föredragande: Elin Rydberg (S), ordförande äldrenämnden 

Vid äldrenämndens sammanträde den 14 februari 2024 beslutades att 

avgiften för uthyrning av lokal i Seniorernas hus höjs till 120 kronor, 240 

kronor respektive 300 kronor per timme beroende på vilken lokal som 

hyrs. Den nuvarande hyran är 20 kronor, 40 kronor respektive 50 kronor 



 

 

per timme. Bakgrunden till beslutet är att det ska vara marknadsmässiga 

hyresnivåer i alla lokaler som kommunen hyr ut, oavsett var i kommunen 

de ligger. Äldrenämndens beslut borde ha expedierats till de 

pensionärsorganisationer som berörs av beslutet, det var en miss att det 

inte gjordes.   

 

Inför äldrenämndens sammanträde den 12 juni 2024 finns ett nytt förslag 

om att hyreshöjningen ska träda i kraft den 1 januari 2025, i stället för den 

1 juli 2024. Styrelsen för Seniorernas hus har beslutat att kommunalråden 

för majoritet och opposition samt äldrenämndens presidium ska forma en 

arbetsgrupp som arbetar vidare med frågan om framtida inriktning för 

verksamheten på Seniorernas Hus. Arbetsgruppen ska även hantera frågan 

om avgiftsnivåer i Seniorernas hus.  

Greger Johansson (PRO) berättar att protestlistor mot beslutet om 

hyreshöjning har lämnats över till kommunalrådet Ann-Marie Nilsson 

(C). Han konstaterar att det aktivitetsstöd som pensionärsorganisationerna 

får skulle behöva vara dubbelt så högt som i dagsläget, alltså 18 kronor i 

stället för 9 kronor per person. Greger Johansson (PRO) frågar även vilka 

föreningsbidrag som pensionärsorganisationerna kan ansöka om. Andreas 

Persson (S) föreslår att kommunala pensionärsrådet bjuder in en 

representant från kultur- och fritidsförvaltningen till ett kommande 

sammanträde för att få svar på den frågan.  

§ 7 Socialförvaltningens förslag om planerad flytt av 

verksamheten från Hammargården  

Föredragande: Camilla Johansson, funktionschef  

I äldrenämndens verksamhetsplan för år 2024 finns ett uppdrag som heter 

Bättre nyttjande av lägenheter på särskilda boenden. Ett flertal nya 

äldreboenden kommer att uppföras de närmaste åren. Samtidigt finns det 

några befintliga äldreboenden som inte är anpassade för dagens behov och 

kräver en högre bemanning. I takt med att nya äldreboenden tas i bruk 

skapas därför förutsättningar att lämna enheter som inte är 

ändamålsenliga. 

I maj månad flyttade 40 hyresgäster in till nybyggda Vilhelmsrogården på 

Strandängen från Rosengården. Utöver Rosengården har ytterligare ett 



 

 

äldreboende som är aktuellt för flytt identifierats, nämligen 

Hammargården i Norrahammar. Hammargården med sina 30 lägenheter 

på två plan har en utformning som gör det svårt att få en bra överblick, 

vilket kräver en högre bemanning dag som natt. Att åtgärda övriga brister 

i fastigheten skulle kosta 25-30 miljoner kronor. Dessutom skulle 

äldreboendet behöva evakueras i cirka 12 månader under tiden.  

Kommunfullmäktige ska behandla ärendet om en planerad flytt av 

verksamheten från Hammargården till Vilhelmsrogården den 19 juni. 

Hyresgäster, närstående och medarbetare har informerats om förslaget. 

Flytten föreslås ske i september år 2024. Jönköpings kommun ombesörjer 

flytten och står för flyttkostnaden. Hyran subventioneras även med 

mellanskillnaden under ett års tid.  

De hyresgäster som inte vill flytta till Vilhelmsrogården kan önska att få 

lägenhet på ett annat ställe. Hittills har önskemålen kunnat tillgodoses. 

Andreas Persson (S) informerar om att kommunstyrelsen har beslutat att 

ge äldrenämnden och tekniska nämnden i uppdrag att utreda och 

analysera förutsättningarna för att i framtiden kunna använda 

Hammargården på något annat sätt inom äldrenämndens verksamhet. 

Återrapportering av uppdraget kommer att ske under hösten 2024.  

- Lagen om valfrihetssystem och möjlighet att välja äldreboende 

Camilla Johansson har fått en fråga från kommunala pensionärsrådet om 

hur Jönköpings kommun jobbar med lagen om valfrihetssystem – LOV, 

samt hur möjligheten ser ut för äldre att kunna välja vilket äldreboende de 

vill flytta till.  

Det finns elva privata utförare inom hemtjänsten i Jönköpings kommun. 

Omkring en tredjedel av de som beviljats hemtjänst har valt privata 

utförare. Det går när som helst att byta utförare. Kavlagården i Huskvarna 

är det enda äldreboendet som inte drivs av Jönköpings kommun, det drivs 

av företaget Humana.  

När det gäller möjligheten att kunna välja äldreboende, kan medborgaren 

lämna önskemål om vilket boende man vill bo på i samband med att man 

ansöker om lägenhet på äldreboende. Om det inte finns en ledig lägenhet 

på det önskade boendet, erbjuds man lägenhet i ett annat boende. När det 



 

 

sedan finns en ledig lägenhet på det önskade boendet finns det möjlighet 

att flytta dit.  

- Har kommunen lämnat synpunkter på den nya 

socialtjänstlagen? 

Kommunala pensionärsrådet har även ställt frågan om Jönköpings 

kommun har lämnat synpunkter på den nya socialtjänstlagen som planeras 

träda i kraft år 2025. Jönköpings kommun har inte lämnat något remissvar 

gällande lagförslaget.  

§ 8 Information från kommunen  

Föredragande: Andreas Persson (S), kommunalråd  

För närvarande upptar valrörelsen inför valet till Europaparlamentet 

mycket av tiden för de förtroendevalda. Andreas Persson (S) uppmanar 

alla att gå och rösta i valet den 9 juni.  

Arbetet med budgetprocessen pågår för fullt. I år är det en tuff ekonomisk 

situation, bland annat beroende på den höga inflationen. Det innebär att 

kommunen behöver göra en del besparingar. Samtidigt är det ett dilemma 

för kommunen att två stora skolbyggen står stilla på grund av att 

entreprenören gick i konkurs tidigare i vår. Förhoppningsvis kan byggena 

snart komma i gång igen.   

När det gäller kriminalitet och gängkriminalitet är Öxnehaga ett område 

som har tuffa utmaningar. Kommunen och polisen har valt att öka sin 

närvaro i området. Det finns även en god samverkan med civilsamhället. 

Det är viktigt att det finns många vuxna i området så att ungdomar kan 

träffas och umgås och spela fotboll i en trygg miljö.  

 

§ 9 Information från äldrenämnden  

Föredragande: Elin Rydberg (S), ordförande äldrenämnden  

 

Äldrenämnden har genomfört en upphandling avseende digitala inköp av 

dagligvaror inom hemtjänsten. Den leverantör som har upphandlats är 

Coop, som var den enda leverantör som lämnade in anbud i 

upphandlingen. Införandet av digitala inköp kommer att ske efter 



 

 

sommaren år 2024. Elin Rydberg har pratat med Coops onlinechef, som 

berättar att det kommer vara ett fåtal chaufförer som kör hem varorna till 

de äldre. Det går även att spåra varje bil och chaufför som levererar 

varorna.  

Den 23 september 2024 kommer äldrenämnden att ha en medborgardialog 

i Hoven i Jönköping. Då finns det möjlighet för allmänheten att träffa 

tjänstepersoner och politiker och diskutera olika frågor som rör äldre, till 

exempel hemtjänst, träffpunkter med mera.  

§ 10 Övriga frågor 

 

Det finns inga övriga frågor.  
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